
Perspectiefnota 2025-2028: 
de gemeenteraad aan zet

Eigenlijk is de Perspectiefnota het belangrijkste beslisdocument in 
het jaar. De gemeenteraad kijkt kritisch naar hoe het gaat met de 
gemeente. Maar vooral ook welke ontwikkelingen op ons af komen. 
Hoe we een gezonde gemeente kunnen blijven en wat we moeten 
doen om onze ambities zoveel mogelijk te realiseren. De koers die 
de raad aan het college meegeeft, wordt later dit jaar verwerkt in het 
gemeentelijk huishoudboekje: de Programmabegroting. 

Alle gemeenten in Nederland, dus ook Brummen, krijgen te maken met minder 
geld van het Rijk. Dat geldt met name vanaf het jaar 2026. Hoe bereiden 
we ons voor op (wat inmiddels bekend staat als) het ravijnjaar? Op 18 april 
dit jaar heeft de raad al besloten om scherper te gaan ramen. Dit betekent 
dat het college bij de voorbereiding van de Perspectiefnota is gaan kijken 
waar de begroting aangescherpt kan worden, zonder daarbij direct pijnlijke 
beleidskeuzes te moeten maken. Grote bezuinigingen of extra verhoging van 
belastingen kunnen zo voorkomen worden. Wethouder Van de Graaf beschreef 
deze werkwijze als “de lucht uit de begroting halen”. 

Het college is van mening dat de terugval in inkomsten van het Rijk hiermee 
goed opgevangen kan worden. Ondanks de beperktere beleidsruimte kunnen 
de ambities van de gemeente grotendeels overeind blijven. “Dat vereist 
scherp op de wind varen, en op de juiste momenten aan het stuur trekken,” 
verwoordde Van de Graaf op beeldende wijze deze werkwijze.

Het uiteindelijke resultaat is verwoord in de concept-Perspectiefnota 2025-
2028. Deze leest u op onze website: brummen.nl/perspectiefnota. Volgende 
week donderdag bespreekt de gemeenteraad dit belangrijke document. En 
stelt de raad deze, al dan niet in gewijzigde vorm, vast. Vandaag geven de zes 
raadsfracties hun eerste officiële mening over de 
Perspectiefnota. U leest het op deze pagina’s. 
Het daadwerkelijke debat vindt donderdag 20 
juni vanaf 16 uur plaats in de raadszaal van het 
gemeentehuis. U bent van harte welkom om 
hierbij aanwezig te zijn. Volg het debat via het 
televisiekanaal van de lokale omroep. 

Het CDA is voor stevig financieel 
beleid. Ook voor 2025-2028. De wijze 
waarop het college dit wil zal echter 
niet voor de toekomst houdbaar zijn. 
Oppassen dus. 

Er gebeurt veel in onze samenleving en 
in de wereld, dat vraagt om perspectief 
voor Brummen:

• De komst van nieuwe inwoners. Het 
CDA wil een bijdrage leveren aan 
huisvesting van statushouders uit 
solidariteit naar onze medemens. 
Ook nu de kans groot is dat de 
Spreidingswet wordt ingetrokken. 
Het CDA wil doorgaan met 
onderzoek naar opvang bij de 
Michaëlshoeve. 

• Tegelijkertijd is de nood hoog voor 
iedereen die eerlijke huisvesting, een 
dak boven het hoofd moet hebben. 
Jongeren en ouderen.

• Zorg ontvangen en zelfstandig 
blijven. Dat willen we en daarvoor 
is ondersteuning, zoals het 
Geheugensteunpunt biedt, van 
groot belang. Voor het begeleiden 

en opvangen van inwoners die 
problemen krijgen met dementie. 
Het CDA vraagt opnieuw aandacht 
hiervoor. Vanaf 2025 wordt jaarlijks 
geld vrijgemaakt. Er is echter méér 
geld nodig.

• Bouwen voor wonen. Maar waar 
dan? In ieder geval niet in de 
landgoederenzone zoals nu de 
bedoeling is. Het CDA is daar 
faliekant op tegen. 

 De ruimte in Elzenbos III kan 
beter benut worden dan nu 
voorgesteld. Met behoud van het 
vrijwilligersproject.

• De laatste tijd kloppen veel 
ontevreden inwoners bij de fracties 
aan over trage procedures en 
contacten. In de hoop dat dit een 
oplossing biedt. College, waarom is 
de balans tussen intern beleid en de 
uitwerking naar inwoners zo zoek? 

De foto is gemaakt op volkstuincomplex 
De Bliksem in Brummen. Door Gerry.

Fractie CDA Brummen-Eerbeek
Ronald Boerefijn en Dity Zuidwijk

Perspectief in 2025-2028 voor Brummen?

In de politiek lijken we vaak dol op 
strategische visies en mooie plan-
nen. En dat zijn we ook. Maar zonder 
uitvoering staan we met lege handen. 
Voor onze inwoners telt alleen het 
resultaat.

Er wordt hard gewerkt aan goede 
visies. Zoals bijvoorbeeld groenbeleid, 
de omgevingsvisie, een routekaart 
wonen en een mobiliteitsvisie. Die 
willen we nu in de uitvoering gaan 
zien, dus:

• onze openbare ruimte beheren zodat 
we biodiversiteit stimuleren en om 
kunnen gaan met een veranderend 
klimaat vol hete zomers en natte 
winters

• voldoende woningbouw van de juiste 
soort (extra aandacht voor jongeren 
en ouderen!) op de juiste plek. Zodat 
er snel meer woningen komen, maar 
onze mooie dorpen en natuur mooi 
blijven.

• veiligheid in het verkeer. Onze 
kinderen moeten veilig naar 
school kunnen fietsen. Bekende 
knelpunten zoals de Kanaalweg en de 
Zutphensestraat worden met spoed 
aangepakt.

Omdat de Omgevingsvisie de lange 
termijn doelen voor onze omgeving 
beschrijft zal hier het resultaat langer 
duren. Koersvast blijven is dan 
belangrijk. De koers van GroenLinks 
is inzetten op de lokale leefbaarheid, 
meer kleinschalige pijlers (toerisme, 
zorg, techniek) onder de lokale 
economie en een goede sociale basis 
met plek voor ontmoeting in de 
kernen.

Met een sluitende begroting, maar met 
bezuinigingen vanuit het Rijk in het 
vooruitzicht moeten we soms scherpe 
keuzes maken. GroenLinks kiest dan 
voor de uitvoering. Alleen resultaat telt.

Fractie GroenLinks
Jonathan Vondeling, Jeannette 
Hagman en Gertie Sloetjes

Alleen resultaat telt



Op donderdag 20 juni behandelt de 
gemeenteraad de zogeheten Perspec-
tiefnota 2025-2028. Als opmaat voor 
de gemeentebegroting (het financiële 
huishoudboekje) voor het jaar 2025. 
Dat is het laatste volledige jaar van de 
huidige bestuursperiode. 

Bij het opmaken van een balans 
over die periode zijn veel positieve 
ontwikkelingen te noemen:
• De financiële reserve van de gemeente 

is verder toegenomen.
• Diverse beleidsvisies zijn vastgesteld of 

in de maak, onder andere:  
omgevingsvisie, groenbeleidsplan, 
mobiliteitsvisie en cultuurvisie

• Zowel in Eerbeek als in Brummen 
wordt volop gewerkt aan allerlei 
plannen. In Eerbeek onder andere 
appartementen Loenenseweg, 
vernieuwing Beekwal, woningbouw-
plannen Burgersterrein.

 En in Brummen: Elzenbos, studio’s 
Ambachtstraat, appartementen oude 
Aldi-locatie, appartementen bij café 
Concordia en plannen voor apparte-
menten Graaf Van Limburg Stirumplein.

Al deze (en andere) voornemens 
komen voort uit het coalitieakkoord 
dat werd vastgesteld na de vorige 
gemeenteraads verkiezingen. Lokaal 
Belang werd toen de grootste partij. 

In dat coalitieakkoord staat onder meer 
ook het voorstel om meer voorzieningen 
te realiseren bij het treinstation in 
Brummen. Dat kan als er woningbouw 
komt aan de westkant van het spoor.

Lokaal Belang blijft ook streven naar:
• woningbouw in de kleine kernen als 

bijdrage aan de leefbaarheid;
• behoud van de veerpont 
 Brummen-Bronkhorst.

Veel werk aan de winkel dus. Voor een 
mooi Brummen!

De (steun)fractie van Lokaal Belang:
Luuk Tuiten, Sandra Voskamp, Marius 
Mennink, Margriet Wartena, Jan 
Veldkamp, Marion Rozema en Michel 
Berendsen

Veel werk aan de winkel

Toekomst gemeente Brummen 
De gemeente heeft veel taken die ze 
voor haar inwoners uitvoert: verlengen 
van paspoorten, zorg thuis organiseren, 
wegen onderhouden enzovoort. Soms 
is het moeilijk om deze dienstverlening 
op peil te houden. Daarom vindt de 
PvdA het goed dat onderzocht wordt 
op welke manier de gemeente kan 
blijven werken aan haar wettelijke 
taken en inhoudelijke ambities. Het 
onderzoek wordt in nauw contact 
met de Brummense samenleving 
uitgevoerd. De gemeenteraad zal, 
op basis van die uitkomsten, een 
weloverwogen keuze maken over de 
bestuurlijke toekomst van de gemeente 
Brummen.   

Toegankelijk Brummen 
De PvdA vindt dat iedereen, ongeacht 
beperking of chronische ziekte, 
gebruik moet kunnen maken van 
alle voorzieningen, informatie en 
dienstverlening. En kan echt beter in 
onze gemeente, daarom blijven we ons 
inzetten voor een gehandicaptenraad.
 

Gebiedsgericht werken, de gemeente 
dichtbij 
De PvdA is blij met deze ontwikkeling. 
De gemeente gaat in gesprek met 
buurtbewoners om te horen wat er 
leeft. Luisteren naar inwoners, wat 
speelt er in hun straat of wijk? Zij 
hebben vaak kennis en ideeën hoe 
hiermee om te gaan. Bovendien wordt 
zo de “stille meerderheid” van onze 
samenleving beter bereikt.   

Onze dorpen en kernen bruisen! 
Veel inwoners hebben binding met 
hun dorpsgemeenschap. Het culturele 
en verenigingsleven is rijk, veel 
vrijwilligers zetten zich met hart en 
ziel in. De PvdA maakt zich sterk voor 
het “onder één dak” brengen van 
dienstverlening zoals bijvoorbeeld 
de SWB, Bibliotheek, Team voor 
Elkaar, verenigingen en cultuur in de 
kernen Eerbeek en Brummen. Zo blijft 
Brummen bruisen! 

Fractie PvdA
Cathy Sjerps, Margo van Enck, Karel 
Ledeboer en Simone Cox.

Samen maken we onze samenleving

Een credo dat menig van u niet 
onbekend is. De politieke realiteit 
bestaat uit het omzetten van een 
onzekere toekomst naar doeltreffend 
beleid. In werkelijkheid is dit makke-
lijker gezegd dan gedaan. Het is één 
ding om een visie te hebben, maar van 
een geheel andere orde deze ook uit te 
voeren.

De gemeente heeft de afgelopen tijd 
veel gedaan om haar beleid up-to-date 
te brengen. Zo is vorige maand de 
i-visie vastgesteld, staat deze maand 
een cultuur- en mobiliteitsvisie en na 
de zomer een sport- en omgevingsvisie 
op het programma. Een berg visies, 
hoor ik u denken, maar hoe voeren 
we dat allemaal uit? Wat vindt 
Brummen belangrijk? Hierop probeert 
de gemeente in een - hoe kan het 
ook anders - toekomstvisie antwoord 
te geven. Wij hebben al een aantal 
suggesties:

• De VVD pleit voor draagkracht; 
zowel organisatorisch, financieel als 
maatschappelijk. Organisatorisch 
moeten we over voldoende personeel 

beschikken om tenminste onze 
basistaken goed uit te voeren. 
Financieel kunnen wij niet oneindig 
de inwonerslasten verhogen. 
Bij maatschappelijk gevoelige 
ontwikkelingen – zoals een eventueel 
asielzoekerscentrum – moeten 
de belangen van de inwoners 
nadrukkelijk meewegen.

• De VVD pleit voor behoud van ons 
dorpse karakter; 1250 woningen 
zijn geen gebod. Nieuwe gebouwen 
moeten qua hoogte aansluiten bij 
bestaande gebouwen in de kern. 
Aansluitend aan de kern kan kleine 
woningbouw gerealiseerd worden. 

 Daarnaast pleiten wij voor het 
verbeteren van onze fietspaden, 
zodat kinderen veilig naar school 
kunnen én inwoners en bezoekers 
eenvoudig een dagje eropuit kunnen. 
Daarvoor is het ook noodzakelijk dat 
het pontje blijft varen.

Fractie VVD
Niels Noordstar, Carla Wijnhoven, 
Peter-Paul Steinweg en Bart Jan 
Teunissen.

‘Regeren is vooruitzien’ 

Drie jaar geleden schreven wij in ons 
verkiezingsprogramma: D66 staat voor 
een transparant gebruik en helder 
beheer van de financiële middelen 
van de gemeente. Zo kan iedereen 
begrijpen wat er in de gemeente 
omgaat. Houdbare overheidsfinanciën 
gaan wat D66 betreft over de keuze 
om geen geld op te maken dat je niet 
hebt. Over de keuze om eerlijk te zijn 
over de gevolgen van de beslissingen 
die je neemt. Over de keuze om 
risico’s te vermijden die je niet 
aankunt. Dat noemt D66 realistisch 
begroten.

D66 is tevreden met de perspectiefnota 
2025-2028. Door een grondig 
onderzoek naar de verhouding 
tussen de plannen en de uiteindelijke 
kosten van de afgelopen jaren, en 
door deze cijfers te vergelijken met 
andere gemeenten, hebben we nu een 
realistischere begroting. De gemeente 
legt een reserve aan voor tegenvallers 

en de perspectiefnota geeft aan welke 
keuzes de raad kan maken wanneer er 
geld tekort is of plannen 
te ambitieus zijn.

Door per onderwerp een visie voor 
meerdere jaren op te stellen, zijn de 
begrote cijfers goed onderbouwd. Er is 
veel geleerd van financiële problemen 
die we hadden. Natuurlijk kunnen we 
de toekomst niet voorspellen, maar 
met de kennis die we nu hebben, 
kunnen we de toekomst aan. We 
nodigen je uit om samen met ons de 
toekomst van onze gemeente vorm te 
geven! 

Bezoek www.d66.nl/brummen en 
ontdek onze contactgegevens en 
uitgebreide informatie over de inzet 
van D66.

Fractie D66
Daniëlla Magermans, Merijn van As en 
Mark Holtslag

Strak op koers


